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Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2022-08-25 

 
 

Kommunala tillgänglighetsrådet 
Plats och tid Ovalen, Stadshusets huvudentré, klockan 08:30 – 12:00             

Beslutande Sven-Gösta Pettersson, ordförande 
Tord Eliasson, Diabetesföreningen  
Eva Lundström, Allergiföreningen 
Monica Nyman Björklund, HRF 
Anita Berglund, Piteå HjärtLung 
Maria Eriksdotter, Funktionsrätt Piteå 
Patric Lundström, KS 
Malte Larsson, FUB 
Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro 

 
Övriga deltagande 

 
Lena Enqvist, omsorgschef 
Gun-Britt Wiksten, sekreterare 
 
 
Tillgänglighetsansvarig: Leif Wågman, kvalitetssamordnare vid 
planeringsavdelningen, samhällsbyggnad 

Utses att justera 
 

Eva Lundström, Allergiföreningen. 
 

Justeringens plats och tid  
Underskrifter Sekreterare  Paragrafer § 31 - 44 
  Gun-Britt Wiksten 

 
 

 Ordförande   
  Sven-Gösta Pettersson  

 Justerande Eva Lundström, Allergiföreningen  
    

Anslag/Bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ  Kommunala tillgänglighetsrådet  
Sammanträdesdatum  2022-08-25  
Anslags uppsät-
tande 

  Anslags 
nedtagande       

Förvaringsplats 
för protokollet 

 Socialtjänsten 
    
Underskrift    
 
 

 
 

          Utdragsbestyrkande 
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KTR § 31 
Mötet öppnas 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande förklarar mötet öppnat. 
 
______ 
 
 
KTR § 32 
Fastställer dagordning 
Dagordningen fastställes.  
 
________ 
 
 
KTR § 33 
Val av justerare 
Till justerare utses Eva Lundström, Allergiföreningen. 
 
________  
 
 
KTR § 34 
Föregående protokoll 
Föregående protokoll från den 1 juni 2022 lades till handlingarna. 
 
______ 
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KTR § 35 
Skyddsrum 
Var finns skyddsrummen i Piteå kommun och är de tillgänglighetsanpassade. 
Sven-Gösta Pettersson berättar att frågan är ställd till Linda Bergmark, säkerhets-
samordnare vid räddningstjänsten och hon har svarat via mejl, se bilaga 1. 
 
______ 
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KTR § 36 
Covidvaccination, Gruppbostäder, Metodstöd och Psykiatri-
veckan 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Monica Wiklund Holmström, avd chef för 
boende och daglig verksamhet, Ann-Charlotte Johansson, kvalitetssamordnare och 
metodstöd samt Ann-Catrin Gustafsson, anhörigkoordinator vid socialtjänsten väl-
kommen. 
 
4:e covidsprutan 
Monica Wiklund Holmström berättar att påfyllnadsdoserna mot covid-19 startar den 
1 september för den som är 80 år och äldre samt personer som bor på SÄBO, har 
hemsjukvård eller hemtjänst. Monica säger att de måste titta på hur vaccinationen för 
personer som bor på gruppbostäderna ska samordnas med SÄBO.  
 
______ 
 
Gruppbostad 
Monica berättar att kommunen har fått ett vitesärende på ett boendebeslut som inte 
har blivit verkställt i tid. Vitet är på 716 000 kronor. Kommunen har gjort allt vad de 
har kunnat, erbjudit andra insatser under väntetiden.  
 
______  
 
Anita Berglund, HjärtLung undrar om det är någon i personalen som har tagit upp 
frågan om rökning under arbetstid, personal röker i arbetskläder. Boenden har också 
synpunkter på den. 
 
Monica Wiklund Holmström säger att det är rökfri arbetstid. 
 
Beslut: Monica Wiklund Holmström, avd chef för boende och daglig verksamhet 
säger att det går bra att mejla eller ringa till henne, till exempel om rökning så tar 
hon det vidare. 
 
______ 

 
Monica berättar att det finns ett stort behov av gruppbostadsplatser, svårt att verk-
ställa, lite lättare att placera personer som är mer rörliga än de med stora omvård-
nadsbehov.  
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KTR § 36, forts 
Covidvaccination, Gruppbostäder, Metodstöd och Psykiatri-
veckan 
Monica Wiklund Holmström och Thomas Utterström, fastighets- och inköpsstrateg 
har kontaktat större uthyrare som Pitebo. Både inne- och utemiljön är viktig. 
 
Patric Lundström, KS berättar att Piteå kommun för diskussioner om att köpa  
Hälsocentralen i Norrfjärden. 
 
______ 
 
Metodstöd 
Ann-Charlotte Johansson, kvalitetssamordnare och metodstöd vid socialtjänsten be-
rättar att hon började sitt arbete vid Piteå kommun den 1 april 2022.  
 
I sitt uppdrag ingår att stötta personal och brukare inom SoL och LSS och även andra 
vid behov. Ann-Charlotte utbildar i arbetsmetoder och arbetssätt, omvärldsbevakar  
inom funktionshinderområdet. Stödjande i dokumentation och stödjer personalen i 
deras arbete. 
  
Monica Nyman Björklund, HRF undrar hur Ann-Charlotte når personalen? 
 
Ann-Charlotte säger att hon har besökt de olika verksamheterna och träffat persona-
len och även chefen för respektive verksamhet. 
 
______ 
 
Psykiatriveckan 
Ann-Catrin Gustafsson, anhörigkoordinator berättar att hon är med i gruppen som 
planerar den lokala psykiatriveckan som är v 40 i Piteå. Norrbottensveckans digitala 
sänds v 41. 
 
Den 6 oktober kl 14:30 på Framnäs folkhögskola är det föreläsaren Nadja Ståhl som 
jobbar som sjuksköterska i Luleå som berättar om sin uppväxt. Kvällsföreläsning på 
Kaleido kl 18:30. 
 
Den 8 oktober kl 13 på Storstrand är det föreläsaren Ullakarin Nyberg, psykiater och 
suicidforskare som föreläser. Föreläsningen sänds även på Piteå församlingens 
Facebook. Det är Piteå församling som sköter marknadsföringen via kommunens 
hemsida. 
 
______ 
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KTR § 37 
Tillgänglighet 
Bostadsförsörjningsplanen 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Leif Wågman, kvalitetssamordnare 
vid planeringsavdelningen, samhällsbyggnad välkommen. 
 
Leif Wågman berättar att han vikarierar för Johan Wirtala chef för plane-
ringsavdelningen. 
 
”Ett förslag till nu plan för bostadsförsörjning har tagits fram under året. Planen  
innehåller även riktlinjer för kommunens bostadsförsörjning fram till år 2026. Planen 
och riktlinjerna bygger på en bostadsmarknadsanalys som gjordes under vintern 
2021/22. Analysen omfattar frågor som rör befolkningsutvecklingen i kommunen, 
nuvarande bostadsbestånd och nyproduktion, bostadsbehov och efterfrågan på bostä-
der samt bostadssituationen för särskilda grupper. Planen omfattar även en genom-
gång av förutsättningar och verktyg för bostadsförsörjning: nationella mål, lagstift-
ning och stödformer, regionala mål samt kommunens verktyg inom området.  
En genomgång görs även av kommunala mål, kommunens policy samt översiktspla-
nen. 
 
Mot bakgrund av ovanstående förslås sedan ett antal riktlinjer för bostadsförsörj-
ningen. Dessa omfattar kvantitativa mål för hur många bostäder som behöver plan-
lägga för om kommunen ska kunna svara upp mot bostadsbehoven. Här förslås även 
former för dialog med byggaktörer, gynnande lokala initiativ för byggande i byarna, 
förutsättningar för utbyggnad av småhus samt inventeringar av tomma lokaler och 
ödehus. Fokus sätts även på möjligheterna till tillgänglighetsanpassningar, tillgång 
till seniorboenden, gruppboenden och äldreboenden. Andra punkter som tas upp 
gäller åtgärder för att öka rörligheten i det existerande bostadsbeståndet. En särskild 
grupp punkter handlar om möjligheterna att tillgodose bostadsbehov av social karak-
tär, bland annat genom översyn av ägardirektiv, social hållbarhetsredovisning och 
översyn av regler för tillfälliga kontrakt. 
 
Förslaget till riktlinjer har varit ute på remiss internt i organisationen och syn-
punkterna från denna håller nu på att bearbetas. Inom kort kommer en färdig version 
att tas fram inför beslut. Processen omfattar en remiss till berörda nämnder innan 
beslut tas i samhällsbyggnadsnämnden och kommunfullmäktige”. 
 
______ 
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KTR § 38 
Information om nya avgifter 
Sven-Gösta Pettersson berättar att serviceinsatser, omvårdnadsinsatser och ledsag-
ningsavgifter m fl kommer att indexuppräknas med 1,9 % inför 2023. Ändringen 
gäller från och med 1 februari 2023, se bilaga 2. 
 
Avgifter för måltider kommer också att höjas på boenden. Brukaren betalar 94 % på 
maten resten subventioneras. Oklart hur stor höjningen blir. 
 
______ 
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KTR § 39 
Norrbotniabanan 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Staffan Lundberg, samordnare för 
Norrbotniabanan välkommen. 
 
Staffan Lundberg berättar att han är nytillsatt samordnare från 1 augusti 2022. 
Staffan har jobbat vid Banverket – ny järnväg Kiruna, Trafikverket och i olika pro-
jekt, nationell strateg.  
 
Bygget av Norrbotniabanan bygger på ett regeringsbeslut. 
Det är Trafikverket som ansvarar för projektet som helhet – från planering, hantering 
av markfrågor likväl som bygget av Norrbotniabanan. Planeringsarbetet sker i sam-
arbete med aktuella kommuner längs bansträckningen och andra myndigheter. 
Det ges stort utrymme för samråd och dialog. 
 
2011 slutförde Trafikverket alla järnvägsutredningar för hela sträckan, 
där Trafikverkets beslut om sträckningen Pitsund – Pitholm – Södra hamn ingår. 
 
Norrbotniabanan är stort för Piteå, en katalysator för stan och hela regionen om den 
är på plats om 10-15 år, inte bara en järnväg utan också en samhällsutveckling, vilka 
företagsetableringar vill vi få hit? Ska vara en tillväxtfaktor, pratar med olika organi-
sationer PiteEnergi, PiteBo, Piteå Hamn. Jobba tillsammans i Piteå med industrier, 
behöver bygga upp en bra infrastruktur. Hur ska resecentrat se ut, ska vara tillgäng-
ligt för alla.  
 
______ 
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KTR § 40 
Fråga från Funktionsrätt Piteå 
Eva Lundström, allergiföreningen berättar om problem som bland annat finns vid 
marknader, Noliamässan samt PDOL. Det ligger kablar som är ganska höga och 
inget skydd över, svårt för personer med rollatorer och rullstolar och för de som har 
svårt att lyfta på fötterna. 
 
Funktionsrätt Piteå ska tillsammans med Piteå Funktionsrätt Centrum och 
Kommunala pensionärsrådet skicka en skrivelse om problemen så tidigt som möjligt 
innan arrangemangen kommer så att arrangörerna åtgärdar dessa problem. 
 
______ 
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KTR § 41 
Förenings- och förvaltningsstunden 
Kommunstyrelsen 
Patric Lundström berättar att just nu pratas det mycket budget. 
 
Socialnämnden 
Sven-Gösta Pettersson berättar att de behöver 26 miljoner till för att få en budget i 
balans. Beskriva konsekvenser för daglig verksamhet, projekt och gruppbostäder. 
Den stora utmaningen är kompetensförsörjningen. Gjort en massa erbjudanden, sålt 
en massa semester som nu ska tas ut under hösten. Vi måste lyckas med den biten. 
Vill helst undvika delade turer, få mer pengar vid delade turer. 
 
Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro undrar vad som görs, vad krävs för att få mera 
folk? 
 
Sven-Gösta säger att det bland annat är bättre lön, schemaläggning, få bort delade 
turer. 
 
Lena Enqvist, omsorgschef säger att vi har en bra personal, det är tufft att ta emot 
personer efter 3 dagar från sjukhuset, regionen drar ju ner på vårdplatser under som-
maren, trots det har vi bara haft 2 betalningsansvar i sommar, det är unikt.  
 
Eva Lundström, allergiföreningen berättar om hur Skellefteå kommun har gjort för 
att locka ungdomar att jobba inom vården. De feriearbetande ungdomarna som fick 3 
veckors sysselsättning och valde att arbeta inom vårdområdet fick 10 kr mer per 
timme i lön än de som inte ville jobba inom vården. Det kanske går att genomföra i 
Piteå också. 
 
Lena Enqvist berättar att i sommar har 17-åringar jobbat med servicetjänster i äldre-
vården som ledsagning, spela spel och gå ut på promenader. De ungdomarna har fått 
en sommarbonus. Det har varit positivt i verksamheten. Nästa sommar ska erbjudan-
det gälla från och med 16 års ålder.  
 
______ 
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KTR § 42 
Övriga frågor 
Förrättningsarvode 
Förrättningsarvodet som har utbetalats till ledamöterna i Kommunala tillgänglighets-
rådet, KTR har varit ett ”helt förrättningsarvode” och en hel ”ersättning för förlorad 
inkomst fastän mötet bara pågått i 3 timmar. Det är nu ändrat så det blir ett halvt för-
rättningsarvode upp till 4 timmar därefter ett helt förrättningsarvode. 
 
______ 
 
KTR § 43 
Nästa möte 
Kommunala tillgänglighetsrådets arbetsutskott blir torsdag den 17 november 2022, 
klockan 13:00 i Lena Enqvists arbetsrum på våning 3, Stadshuset.  
På grund av att dörrarna är låsta mellan avdelningarna på stadshuset, vill jag att  
ni går in vid entré 3, närmast Svartudden och sätter er ner och väntar vid  
Receptionen på Försörjningsstöd, så kommer jag och hämtar er där. 
Ingen kallelse skickas ut för arbetsutskottet.  
 
Kommunala tillgänglighetsrådet blir onsdag den 30 november 2022, klockan 08:30. 
Ingen lokal bokad, återkommer närmare.  
 
______ 

 
KTR § 44 
Avslutning 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande avslutar dagens möte.  
 
______  
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